
Zápis 
z 91. zasedání předsednictva GA AV konaného dne 16. dubna 2009 

 
Přítomni: dr. J. Gabriel, doc. L. Petráňová, prof. Š. Schwabik, prof. K. Štulík, 

Ing. L. Horníček, Ing. J. Skřivanová, A. Černá 
 

1) Předsednictvo GA AV projednalo výsledky doplňovacích voleb do oborových 
rad GA AV. PGA při sestavování nových OR schválilo a navrhlo předsedovi 
GA AV na jmenování kandidáty tak, aby byly s ohledem na počet získaných 
hlasů pokryty všechny odborné specializace spadající do příslušných rad a 
současně aby bylo v maximálně možné míře splněno pravidlo nejvýše dvou 
zástupců z jednoho pracoviště v jedné oborové radě. Složení nově 
konstituovaných oborových rad bude neprodleně po jmenování nových členů 
zveřejněno na webových stránkách GA AV. Jmenovací dekrety budou 
novým členům OR zaslány poštou. 

2) Oborové rady se poprvé sejdou v novém složení až  na přelomu ledna a 
února 2010. PGA proto rozhodlo, že volba předsednictva OR (předseda, 
místopředseda a tajemník) proběhne per rollam. 

3) A. Černá podala zprávu, že na základě kontroly dat předaných do 
informačního systému výzkumu a vývoje RVV byly dne 31.03.2009 odeslány 
opravné dodávky do CEP za rok 2007 a 2008 a 09.04.2009 aktualizovaná 
dodávka do VES a CEP za rok 2009. Rada pro výzkum a vývoj také 
upozornila na zjištěné nedostatky v RIV za léta 2007 a 2008. Jedná se o dva 
ukončené projekty s prošlým předpokládaným rokem uplatnění výsledku a tři 
úspěšně ukončené projekty, které nemají v RIV uveden žádný výsledek. 
Řešitelé projektů budou písemně požádáni o brzkou nápravu. 

4) Ing. Horníček informoval PGA o aktuálním stavu rozpočtu GA AV na rok 
2009. Na nově přidělené grantové projekty bylo poskytnuto 145 488 tis. Kč, 
z toho  1 365 tis. Kč z prostředků PRO.MED.CS Praha, a. s. na projekt 
IAA500200910, na pokračující projekty bylo uvolněno 304 154 tis. Kč. Uvedl 
též, že ministr financí M. Kalousek schválil svým dopisem z 19.03.2009 
navýšení rozpočtové kapitoly AV ČR na účelovou podporu grantových 
projektů GA AV o 28 mil. Kč. Nebude tedy nutné řešitelům krátit podporu na 
rok 2009. Druhá splátka bude řešitelům zaslána během několika dnů a o této 
skutečnosti budou řešitelé informováni dopisem dr. Gabriela. 

5) Prof. Matějů, předseda GA ČR, poskytl na žádost GA AV podklady potřebné 
při identifikaci duplicit návrhů projektů podaných současně ke GA ČR 
i GA AV a podklady k návrhu projektu GA ČR, u něhož bylo shledáno 
podezření, že se jedná o totožný návrh projektu GA AV s jiným složením 
řešitelského týmu. Přestože tento projekt nebyl podpořen ani u jedné 
z grantových agentur, souhlasil prof. Matějů s předložením této záležitosti 
k projednání v Komisi pro etiku vědecké práce AV ČR. 

6) Na doporučení PGA podal v termínu do 31.03.2009 předseda GA AV 9 
návrhů na udělení ceny AV ČR za zvláště úspěšné řešení grantových 
projektů (3 návrhy z I. vědní oblasti, 5 návrhů z II. vědní oblasti a 1 návrh ze 
III. vědní oblasti).  



7) A. Černá předala PGA písemnou zprávu ředitelky Kontrolního odboru KAV 
Ing. Novákové o výsledcích kontroly hospodaření s grantovými prostředky 
v SLÚ. PGA vzalo na vědomí zjištěné nesrovnalosti ve mzdových nákladech 
a vysvětlení řešitelky projektu. 

8) PGA bylo informováno, že OR 4 jednomyslně podpořila setrvání svého 
dosavadního předsedy doc. Hocka v oborové radě zejména kvůli pokrytí 
oboru organické chemie. Doc. Hocek však nebyl před uskutečněnými 
doplňovacími volbami navržen jako kandidát do OR na druhé funkční 
období, a proto ho nelze opětovně jmenovat členem OR. 

9) Řešitelka projektu  IAA900090803 zaslala dr. Gabrielovi vysvětlující dopis 
jako reakci na rozhodnutí PGA o pozastavení řešení projektu ze dne 
27.03.2009. PGA požádalo Kontrolní odbor KAV o kontrolu hospodaření 
s grantovými prostředky tohoto projektu a na základě výsledků kontroly 
rozhodne o dalším postupu. 

10) PGA projednalo a schválilo předložené žádosti řešitelů projektů o změny ve 
složení řešitelských týmů a přesuny finančních prostředků. Žádost o nákup 
skladového regálu a poskytnutí interního zápisu ze zasedání Rady pro 
mezioborové projekty PGA neschválilo. 

11) Příští zasedání PGA se bude konat dle potřeby. 
 
 
 

Zapsala: A. Černá   Schválil: J. Gabriel 
 


